
Àrea de Cicles de la Vida
Servei de Qualitat Democràtica

Resum de la sessió 1/2023 de la Comissió d’Impuls i Seguiment del Reglament 

Municipal de Participació Ciutadana

Data: 15 de febrer de 2023

Hora: 18:00 h

Lloc: Casal Cívic Vapor Gran

Assistència:

Qualitat Democràtica: 

Ona Martínez i Viñas Tinenta d'Alcalde àrea de Serveis Generals i Govern Obert

Montse Font Fabra (presideix) Regidora de Qualitat Democràtica

Santi Martínez Illa Director de l’Àrea 5 de l’Ajuntament de Terrassa

Mercè Soler Campins Directora del servei de Qualitat Democràtica

Inma Muñoz Egea Cap del servei de Qualitat Democràtica

Manuel García Aragón Tècnic de Participació del servei de Qualitat Democràtica

Entitats:

Nom En representació de

Nuri Escudé Guil Agrupació Folklòrica Amunt i Crits

Antonio Merino Sánchez Coordinadora Entitats Cultura Andalusa de Terrassa 

Josep Rodríguez i Montserrat Associació Local d'Entitats per a la Inclusió (ALEI) 

Ciutadania a títol individual:

Nom María Dolores Sánchez Monteoliva

Excusats:

Nom En representació de

Noel Duque Alarcón Grup Municipal Tot x Terrassa

Barbara Aguilera Serradilla A títol Individual

Marina Strepetova A títol Individual

Ruth Hibernón Martin AV Torre-sana

Manuel Sánchez López AV Barri Universitari Cementiri Vell 
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Salvador Pérez Riera AV Segle XX i  FAVT

Josep Pou Esquius AV de Vallparadís  

Jordi Trujillo Agulló Cuide'm Ca n'Anglada

Absències:

Nom En representació de

Josep Vicenç Ruiz Sanz Assemblea Nacional Catalana Terrassa

Josefina Merino Ramírez Grup Municipal PSC

Isabel Martínez Comas Grup Municipal Ciutadans

Montserrat Caupena i Mas Grup Municipal Junts per Terrassa

Resum dels temes tractats:

Inicia  la  sessió  l'Ona Martínez donant  la  benvinguda als  membres que formen part  de  la

comissió. Explica a la comissió que a causa dels canvis a l’equip de govern, ella ha assolit les

funcions del primer tinent d’alcalde, l'Isaac Albert, i presenta a la nova regidora que, entre

altres regidories, té la de Qualitat Democràtica i serà qui presideixi la comissió a partir d’ara, la

Montse Font Fabra. L’Ona agraeix i valora positivament la feina feta a la comissió i anima als

membres a continuar treballant de forma conjunta en aquest espai de participació.

La Montse Font es presenta i es posa a disposició de la comissió. Valora també de forma molt

positiva el treball que s’ha fet fins ara i dona pas al personal tècnic del servei.

1.  Valoració conjunta de la proposta d'enquesta d'avaluació adreçada a les persones

membres dels consells i taules de participació

La cap del servei de Qualitat Democràtica, l'Inma Muñoz, explica als membres de la comissió

que una de les accions que s’estan portant a terme per tal de millorar els espais estables de

participació  és la  realització  d’enquestes  d’avaluació,  amb l'objectiu  que ajudin  a  detectar

mancances i poder impulsar accions de millora. Fa unes setmanes es van realitzar enquestes

d’avaluació al personal municipal que gestiona els espais i  ara es vol realitzar unes altres

d'específiques per a les persones que formen part de cada òrgan. Es va enviar l’esborrany del

qüestionari a les persones membres de la comissió per tal que la poguessin revisar i fer les

aportacions que consideressin a la sessió. 

Es revisa cada punt del qüestionari consultant als membres si tenen cap aportació de millora.



Àrea de Cicles de la Vida
Servei de Qualitat Democràtica

La  Nuri  Escudé pregunta  com han de  fer  els  membres que  estan a  diferents  òrgans  de

participació. Se li explica que rebran el qüestionari de cada òrgan i que hauran de respondre

a cadascú dels quals en formin part, atès que l’experiència i el funcionament pot ser diferent a

cada espai i això és el que es vol conèixer també amb l’enquesta.

El Josep Rodríguez comenta que es podria calcular i indicar el temps aproximat que es triga a

respondre  el  qüestionari.  També proposa  incloure  una  pregunta  per  saber  si  es  valoraria

positivament que els consells poguessin prendre acords i elevar-los al Ple Municipal.  Se li

explica que els consells ja ho poden fer perquè és una de les seves funcions i se li posa

l'exemple del consell de la Gent Gran i de l’Observatori de l’Aigua que ja han elevat acords en

les sessions del ple. Un dels objectius pel proper mandat és treballar per tal que els consellers

i conselleres coneguin quines són les funcions de l’òrgan i què en poden fer com a membres. 

L’Antonio Merino opina que la gent hauria de contestar l’enquesta perquè hi creu en l’objectiu i

no  hauria  de  mirar  el  temps  que  hi  dedicarà.  Fa  també  algunes  valoracions  sobre  el

funcionament dels consells i el motiu de les absències dels seus membres a les sessions, com

per exemple que el treball que es fa en aquests espais no té repercussió fora, que els temes

que s’hi  tracten no són rellevants i  no interessen als membres,  i  que l’horari  no afavoreix

l’assistència. Sobre aquesta comissió, comenta que no li ha arribat l’acta de l’última sessió i

pregunta si es poden afegir més entitats per suplir les absències i si es pot crear la figura del

suplent.

La Mercè Soler li explica que els serveis tècnics han detectat aquestes febleses que comenta

dels consells municipals, i que s’ha fet formació a gestors dels espais de participació per tal de

millorar el seu funcionament i es continuarà treballant en aquesta línia.

La Nuri  Escudé valora positivament poder incorporar nous membres a la comissió atès el

nombre d’absències, inclús prendre alguna mesura per penalitzar les absències.

Sobre la incorporació de nous membres a la comissió, l' Inma Muñoz comenta que quan es va

constituir, no hi havia més candidatures de les necessàries i no es va poder fer una «llista

d’espera», però que es traslladarà el tema a la Comissió de Qualitat Democràtica.

No havent-hi més aportacions referents al qüestionari, es dona per tancat i en les setmanes

vinents es difondrà a través dels espais estables de participació. 

2. Informació sobre els materials de comunicació dels mecanismes de participació del

Reglament de PC

Es recorda que a la darrera sessió es va presentar la proposta comunicativa per donar a

conèixer i apropar a la ciutadania els mecanismes de participació, on la comissió va proposar
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canviar l’estil de les definicions dels mecanismes per un unes definicions tipus pregunta, en un

llenguatge menys tècnic i més proper a la ciutadania.

Es mostra una proposta de cartell on estan tots els mecanismes i queden reflectits els canvis

que va sol·licitar la comissió i un model de fitxa amb informació ampliada d’un mecanisme. El

contingut i disseny emprat es valora positivament. 

Es presenten també uns materials de difusió que s’han treballat amb el servei de capacitats

diverses per donar a conèixer les intervencions ciutadanes i les propostes ciutadanes al Ple

Municipal  seguint  criteris  de  lectura  fàcil.  Aquests  materials  tenen  l’objectiu  d’apropar  les

propostes ciutadanes al Ple Municipal a la ciutadania, una necessitat que va manifestar la

comissió a la primera sessió.

3. Informacions de presidència

Les  informacions  de  presidència  s’han  comunicat  a  l’inici  de  la  sessió.  No  hi  ha  més

informacions per tractar en aquest punt.

4. Precs i preguntes.

 No hi ha més temes a tractar en aquest punt.
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